
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 24 października 2017 r. 
 

OA.0002.10.2017.RG 
 

PROTOKÓŁ Nr XL/2017 
z obrad XL sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła się 

19 października 2017 r. w Świetlicy Wiejskiej w Krzywczy 
 
 

 Na XL sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 15 radnych (lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto w obradach wzięły 
udział zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności stanowią załączniki nr 2 
i 3 do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany o godz. 10:03 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, iż zgodnie z listą 
obecności aktualnie w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec składu Rady 
Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
 

Ad 2. 
 Następnie Przewodniczący obradom przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 Porządek obrad w wyniku przeprowadzonego głosowania przyjęty został 
jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” 
i 0 głosach „wstrzymujących się”. 
 Po tym głosowaniu o godz. 10:08 przybył Radny Marek Bosak. Od tej 
pory obecnych na sesji było 15 radnych. 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Ocena realizacji Budżetu Gminy Krzywcza za I półrocze 2017 roku, 
5. Złożenie informacji z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych 

za 2016 rok, 
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2017 rok; 
2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krzywcza; 
3) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej 

Szkoły Podstawowej imienia 11. Karpackiej Dywizji Piechoty 
w Krzywczy w ośmioletnią Szkołę Podstawową imienia 11. Karpackiej 
Dywizji Piechoty w Krzywczy dla której organem prowadzącym jest 
Gmina Krzywcza; 
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4) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Publicznej 
Szkoły Podstawowej im. J. Słowackiego w Babicach w ośmioletnią 
Publiczną Szkołę Podstawową im. J. Słowackiego w Babicach dla której 
organem prowadzącym jest Gmina Krzywcza; 

5) dzierżawy (na okres 10 lat) w trybie bezprzetargowym nieruchomości 
rolnych (działek nr 223/6, 226/2, 228/5 i 232) położonych w Reczpolu 
stanowiących własność Gminy Krzywcza; 

6) powołania Rady Seniorów Gminy Krzywcza i nadania jej statutu; 
7) udzielenia pomocy finansowej Województwu Podkarpackiemu; 
8) utworzenia i przystąpienia do Spółdzielni Socjalnej „Dworskie Smaki 

w Babicach”. 
7. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad.3. 
 Protokół Nr XXXIX/2017 z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy 
Krzywcza został wyłożony do wglądu wraz z informacją, aby ewentualne 
wnioski i zastrzeżenia zgłaszać do końca sesji. Jeśli takich nie będzie, 
zostanie to uznane jako przyjęcie tego protokołu. 
 
 

Ad.4. 
 Na wstępie tego punktu Asystent Posła Andrzeja Matusiewicza na Sejm 
Rzeczypospolitej Polskiej Arkadiusz Mazur przedstawił założenia projektów 
ustaw, które w najbliższym czasie wejdą w życie, przedstawił meandry prawne, 
które wynikły zarówno w trakcie spotkań z przedstawicielami innych gmin, 
jak również na posiedzeniach Podkarpackiej Izby Rolniczej. 
 W swoim wystąpieniu przedstawił założenia projektu ustawy 
komorniczej, projektu nowelizacji kodeksu karnego, projektu nowelizacji 
ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 
ścieków. Wyjaśnił też różnicę pomiędzy sprzedażą bezpośrednią a rolniczym 
handlem detalicznym. Poinformował też o problemach związanych 
z podatkiem od odszkodowań za szkody wyrządzone przez bobry. 
 

 Wójt Gminy poprosił o poparcie wniosku aplikacyjnego 
o dofinansowanie zakupu i montażu instalacji fotowoltaicznych i kolektorów 
słonecznych z zakresu odnawialnych źródeł energii w ramach działania 
„3.1. Wsparcie wykorzystania OZE” objętego Regionalnym Programem 
Operacyjnym Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020. 
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 Wójt Gminy prosił także o interwencję w celu wyjaśnienia 
i uporządkowania kwestii przekazywania gminom do utrzymywania chodników 
przy drogach wojewódzkich przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Ponadto 
kwestią problematyczną jest sprawa odszkodowań dla użytkowników chodnika 
za uszczerbek na zdrowiu powstałym przez nienależyte utrzymanie tego 
chodnika. Zdaniem Wójta – przyjmowanie tych dróg przez gminy jest 
niekonstytucyjne. 
 

 Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Bosak przedstawił 
informację na temat oceny realizacji Budżetu Gminy Krzywcza za I półrocze 
2017 roku, która była głównym tematem posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które 
odbyło się w dniu 5 października 2017 r. 
 W trakcie tego posiedzenia Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała informację Wójta Gminy o przebiegu wykonania budżetu gminy 
za pierwsze półrocze 2017 roku. 
 
 

Ad.5. 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił Informację z dokonanej 
analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy Krzywcza 
za 2016 rok. (Informacja ta stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 Następnie Przewodniczący obradom, w imieniu Wójta Gminy Krzywcza, 
przedstawił Informację z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych 
podległych pracowników za 2016 rok. (Informacja ta stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 6. 
 Realizując kolejny punkt porządku obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia przygotowanych projektów uchwał. 
 W pierwszej kolejności rozpatrzono projekt uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 15 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XL/191/2017 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 
 

 O godz. 10:36 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę 
w obradach, która trwała do godz. 10:54. 
 

 W trakcie przerwy salę obrad opuścił Radny Bogusław Jakielaszek, 
który wcześniej usprawiedliwił się u Przewodniczącego obradom. Od tej chwili 
obecnych na sesji było 14 radnych. 
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 Po wznowieniu obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Krzywcza. 
 Skarbnik Gminy Beata Wielgosz przedstawiła projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XL/192/2017 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie stwierdzenia przekształcenia 
dotychczasowej sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej imienia 11. 
Karpackiej Dywizji Piechoty w Krzywczy w ośmioletnią Szkołę Podstawową 
imienia 11. Karpackiej Dywizji Piechoty w Krzywczy dla której organem 
prowadzącym jest Gmina Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XL/193/2017 stanowi załącznik nr 8 
do niniejszego protokołu). 
 

 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej im. J. Słowackiego w Babicach 
w ośmioletnią Publiczną Szkołę Podstawową im. J. Słowackiego w Babicach 
dla której organem prowadzącym jest Gmina Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XL/194/2017 stanowi załącznik nr 9 
do niniejszego protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały 
Rady Gminy Krzywcza w sprawie dzierżawy (na okres 10 lat) w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości rolnych (działek nr 223/6, 226/2, 228/5 i 232) 
położonych w Reczpolu stanowiących własność Gminy Krzywcza. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
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 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XL/195/2017 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie powołania Rady Seniorów Gminy Krzywcza 
i nadania jej statutu. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Radny Zygmunt Sobol stwierdził, że powołana Rada Seniorów 
ani niczego nie załatwi, ani też nie rozwiąże problemów bez przekazania 
na ich działalność środków finansowych z budżetu gminy. Ponadto działalność 
tej Rady będzie wiązała się z dodatkowym zaangażowaniem pracowników 
Urzędu Gminy. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan wyjaśnił, że są tworzone różne 
programy rządowe kierowane pod adresem seniorów i Rada Seniorów będzie 
mogła organizować pewne działania na rzecz seniorów w naszej gminie. 
Zdaniem Sekretarza – Gmina jest w stanie pomóc Radzie Seniorów prowadzić 
jej działalność. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag 
i zapytań do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił 
do przeprowadzenia głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
Proponowana uchwała przyjęta została wynikiem: 11 głosów „za”, przy 
3 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała 
Nr XL/196/2017 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 
 

 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu uchwały Rady 
Gminy Krzywcza w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Podkarpackiemu. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan przedstawił projekt proponowanej 
uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem a także przedstawił pismo 
Marszałka Województwa Podkarpackiego dotyczące tej sprawy. 
 Wójt Gminy poinformował, ze sprawa ta dotyczy w szczególności 
remontów i utrzymania zimowego chodników przy drodze wojewódzkiej 
nr 884. 
 Radny Ryszard Pawłowski stwierdził, że zgodnie z obowiązującym 
prawem, właściciel posesji powinien utrzymywać chodnik na odcinku 
sąsiadującym z jego posesją. Ponadto zdziwienie Radnego budziło to, 
że Zarząd Dróg Wojewódzkich dokonał odbioru nienależycie wybudowanego 
chodnika w Ruszelczycach, a teraz wnioskuje, aby za środki finansowe 
z budżetu gminy remontować ten chodnik. 
 Bogusław Czech przedstawił szczegółowe informację dotyczącą zasad 
finansowania remontu odcinka chodnika w Ruszelczycach. 



6 

 Radny Zygmunt Sobol wnioskował o wystąpienie do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Rzeszowie o sporządzenie kosztorysu inwestorskiego 
na remont zniszczonego odcinka chodnika przy drodze wojewódzkiej nr 884 
w Ruszelczycach. Na postawie tego kosztorysu Rada Gminy podejmie decyzję 
o ewentualnym udzieleniu pomocy finansowej. 
 W wyniku dyskusji zawnioskowano o zdjęcie z porządku obrad 
proponowanej uchwały i przedstawienie jej na jednej z kolejnych sesji Rady 
Gminy. 
 Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia głosowania 
nad złożonym wnioskiem. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Wniosek 
ten przyjęty został jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” i 0 głosach „przeciwnych”. 
 

 Na zakończenie tego punktu obrad Rada Gminy przystąpiła 
do rozpatrzenia projektu uchwały Rady Gminy Krzywcza w sprawie  utworzenia 
i przystąpienia do Spółdzielni Socjalnej „Dworskie Smaki w Babicach”. 
 Kierownik Referatu Urzędu Gminy Ewa Pękalska przedstawiła projekt 
proponowanej uchwały Rady Gminy wraz z uzasadnieniem. 
 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak uwag i zapytań 
do tego projektu uchwały Rady Gminy przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała 
przyjęta została wynikiem: 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
i 0 głosach „przeciwnych” (Uchwała Nr XL/197/2017 stanowi załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad.7. 
 Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił informację 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym a także informację o realizacji 
wniosków zgłoszonych na poprzedniej sesji (Informacje te stanowią załączniki 
nr 13 i 14 do niniejszego protokołu). 
 

 Radna Maria Pawłowska wnioskowała o interweniowanie do Geofizyki 
Toruń w sprawie naprawy zniszczonej przez ich pojazdy drogi gminnej 
na działce nr 611 w Reczpolu, której nawierzchnia była wykonana w ubiegłym 
roku. 
 

 Radny Zygmunt Sobol wnioskował o uzupełnienie (ok. 10 mb) 
brakującego odcinka siatki ogrodzeniowej boiska sportowego w Krzywczy. 
 
 

Ad.8. 
 Radny Mariusz Kołcz wnioskował o interwencję w sprawie naprawy 
drogi gminnej wraz z poboczami łączącej Skopów z Połankami zniszczonej 
przez przeciąganie kloców przez tą drogę oraz przez pojazdy wywożące 
drewno z lasu Nadleśnictwa Kańczuga. 
 



7 

 Radny Ryszard Pawłowski wnioskował o wystąpienie do Geofizyki Toruń 
o naprawę dróg gminnych zniszczonych przez ich ciężkie pojazdy. 
 Wójt Gminy poprosił Sołtysów, aby przygotowali wykaz dróg gminnych 
w swoich miejscowościach zniszczonych przez pojazdy Geofizyki Toruń. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pytlowany, w imieniu Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Babicach, podziękował Wójtowi za udzieloną pomoc 
przy pomalowaniu lekkiego samochodu strażackiego tejże jednostki OSP. 
 

 Radny Marek Bosak podziękował za remont drogi gminnej w Babicach. 
 

 Radny Ryszard Pawłowski wnioskował ponownie o wystąpienie 
do Zarządu Dróg Powiatowych o wycięcie wszystkich chorych drzew 
rosnących w pasie drogowym dróg powiatowych na terenie gminy Krzywcza. 
 

 Radny Zygmunt Sobol wnioskował ponownie, aby wraz ze Starostwem 
Powiatowym rozeznać możliwość wykonania w niedalekiej przyszłości 
obwodnicy drogowej Krzywczy łączącej drogę powiatową Chyrzyna most 
z drogą wojewódzką nr 884 w Krzywczy. 
 

 Radny Zygmunt Sobol stwierdził, że wydłużenie czasu włączenia lamp 
oświetlenia na 45 min. po zachodzie słońca jest bardzo uciążliwe 
dla mieszkańców, bo po zmroku szybko robi się ciemno i wówczas jest 
potrzeba, aby te lampy się świeciły. W związku z tym ponownie wnioskował 
o zmianę czasów świecenia lamp zgodnie z potrzebami mieszkańców. 
 
 

Ad.9. 
 Sołtys wsi Średnia Elżbieta Sitnik poinformowała o złym stanie 
technicznym mostu drewnianego do posesji Pani Kwaśnikowej w Średniej 
w związku z tym poprosiła o zastanowienie się w sprawie remontu tego mostu. 
Proponowała, aby Nadleśnictwo wraz z Panem Markiem Dorożyńskim wsparli 
finansowo remont tego mostu. 
 Ponadto Sołtys wsi Średnia poinformowała o problemie bezdomnych 
psów i kotów w miejscowości Średnia. 
 Sołtys wsi Średnia prosiła także o interweniowanie w sprawie wypłat 
mieszkańcom Średni należnych odszkodowań za szkody wyrządzone przez 
dziki. 
 Sekretarz Gminy Kazimierz Trojan i Radny Ryszard Pawłowski wyjaśnili, 
że wypłaty odszkodowań będą wypłacane w terminie późniejszym. 
 

 Radny Ryszard Kurasz podziękował za remont drogi gminnej na działce 
nr 449 w Ruszelczycach. 
 
 Następnie Wójt Gminy przedstawił kwestię działalności świetlic wiejskich 
na terenie gminy Krzywcza. Informacja jego dotyczyła propozycji reorganizacji 
pracy tych świetlic. Zwrócił on uwagę na kwestie dotyczące godzin otwarcia, 
koszenia trawy wokół budynku oraz korzystania mieszkańców z tych świetlic. 
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Wójt zaproponował zmniejszenie etatów i skrócenie czasu otwarcia świetlicy 
od 2 do 3 dni w tygodniu. Zdaniem Wójta podyktowane jest to tym, że mało 
mieszkańców korzysta z tych świetlic oraz gmina musi zabezpieczać 
pracowników do porządkowania i koszenia obejść wokół świetlic. W ramach 
zaoszczędzonych środków finansowych z obniżenia etatów pracowników 
świetlic można będzie zatrudnić 2 pracowników gospodarczych. 
 Radny Ryszard Pawłowski proponował, aby prowadzenie świetlic 
przekazać nowo utworzonej spółdzielni socjalnej „Dworskie Smaki” 
w Babicach. 
 Następnie Wójt Gminy prosił radnych o wypowiadanie się w sprawie 
redukcji etatów pracowników świetlic, aby wspólnie można było wypracować 
konkretną decyzję w tej sprawie. 
 Radny Zygmunt Sobol nie zgodził się na wprowadzanie radykalnych 
posunięć w odniesieniu do pracowników świetlic, ale jeśli ktoś z nich będzie 
odchodził na emeryturę, to wówczas na to miejsce nikogo nie zatrudniać. 
 Ostatecznie radni zgodzili się, przy braku sprzeciwu, aby kwestę redukcji 
etatów ruszyć. 
 

 Protokół Nr XXXIX/2017 z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy 
Krzywcza, ze względu na brak zgłoszonych uwag, uznany został jako przyjęty 
jednogłośnie. 
 
 

Ad.10. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 13:04 
XL zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VII kadencji. 
 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Piotr Pytlowany 
 


